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Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa                       

i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej Gminy Osieczna. 

4. Informacja dotycząca pozyskiwania i wykorzystania funduszy unijnych w latach 2014                     

-2020. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Zakończenie obrad. 

 

 

 

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak: 

Otwieram posiedzenie Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

Witam Pana Burmistrza, członków Komisji i Panią protokolantkę.  

Lista obecności członków Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

Rady Miejskiej Gminy Osieczna na posiedzeniu w dniu 16 maja 2019 r. stanowi załącznik nr 

1 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak: 

Zamykam punkt 1.  

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak: 

Otwieram punkt 2. Porządek wspólnego posiedzenia Komisji jest następujący: 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa                       

i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej Gminy Osieczna. 

4. Informacja dotycząca pozyskiwania i wykorzystania funduszy unijnych w latach 2014                     

-2020. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Zakończenie obrad. 

Czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam punkt 2. 

Przechodzimy do realizacji punktu 3. 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej Gminy Osieczna. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak: 
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Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa                           

i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej Gminy Osieczna. Protokół był wyłożony do wglądu. 

Czy są uwagi do tego protokołu? Nie widzę. Dziękuję. Kto z członków Komisji Budżetu, 

Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem tego protokołu, proszę 

podnieść rękę – 9 głosów. Stwierdzam, że Komisja Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa                            

i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej Gminy Osieczna jednomyślnie przyjęła protokół                     

nr 6.2019 posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

Zamykam punkt 3.  

Ad. 4. Informacja dotycząca pozyskiwania i wykorzystania funduszy unijnych w latach 

2014-2020.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak: 
Otwieram punkt 4. Informację otrzymaliśmy w formie elektronicznej. Proponuję, aby przez 

kilka minut jeszcze była możliwość zapoznania się z przedstawioną informacją. Informacja 

obejmuje również pozyskiwanie i wykorzystanie funduszy pochodzących z innych 

programów – krajowych, rządowych. Informacja dotycząca pozyskiwania i wykorzystania 

funduszy unijnych w latach 2014-2020. Wielkopolski Regionalny Program Operacyjny na 

lata 2014-2020. Działanie 4.3 „Gospodarka wodno-ściekowa”. Poddziałanie 4.3.1 

„Gospodarka wodno-ściekowa”. Nazwa zadania: „Budowa kanalizacji sanitarnej                               

w miejscowości Świerczyna-Grodzisko-Łoniewo wraz z przebudową i rozbudową 

oczyszczalni ścieków w Osiecznej”. Otrzymane dofinansowanie: 11.261.137,42 zł. Podpisana 

umowa dofinansowania. Zadanie zrealizowane w trakcie rozliczania – czekamy za środkami. 

Działanie 3.2 Poprawa efektywności energetycznej w sektorze publicznym i mieszkaniowym. 

Poddziałanie 3.2.1. Kompleksowa modernizacja energetyczna budynków użyteczności 

publicznej. Nazwa zadania: ,,Termomodernizacja obiektów szkolnych w Osiecznej                         

i Świerczynie”. Wnioskowane dofinansowanie: 2.786.285,53 zł. Zadanie nie otrzymało 

dofinansowania z uwagi na brak środków  – znajduje się na 86 miejscu listy rankingowej. 

Działanie 3.3 ,,Wspieranie strategii niskoemisyjnych w tym mobilność miejska”. 

Poddziałanie 3.3.1 ,,Inwestycje w obszarze transportu miejskiego”. Nazwa zadania: ,,Budowa 

na terenie Gminy Osieczna dróg dla rowerów w ramach działania ograniczenie niskiej emisji 

na terenie Aglomeracji Leszczyńskiej”. Wnioskowane dofinansowanie: 6.400.500,00 zł. 

Zadanie przeszło pozytywnie ocenę formalną oraz merytoryczną. Oczekujemy na podpisanie 

umowy dofinansowania. Program Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. 

Poddziałanie 19.2 ,,Wsparcie na wdrażanie operacji w ramach strategii rozwoju lokalnego 

kierowanego przez społeczność” z wyłączeniem projektów grantowych oraz operacji                        

w zakresie podejmowania działalności gospodarczej. Nazwa zadania: ,,Budowa placu zabaw                              

w miejscowości Kąkolewo i Świerczyna”. Otrzymane dofinansowanie: 183.360,00 zł. 

Podpisana umowa dofinansowania. Zadanie zrealizowane w trakcie rozliczania – czekamy za 

środkami. Działanie: ,,Podstawowe usługi i odnowa wsi na obszarach wiejskich”. Nazwa 

zadania: ,,Budowa świetlicy wiejskiej w Jeziorkach”. Otrzymane dofinansowanie: 361.622,00 

zł. Podpisana umowa dofinansowania. Zadanie w trakcie realizacji. Poddziałanie: Wsparcie 

inwestycji związanych z tworzeniem, ulepszaniem lub rozbudową wszystkich rodzajów małej 

infrastruktury, w tym inwestycji w energię odnawialną i w oszczędzanie energii”. Operacje 

typu: ,,Budowa lub modernizacja dróg lokalnych”. Nazwa zadania: ,,Przebudowa drogi 

gminnej – ul. Sosnowa”. Zostanie złożony wniosek - nabór trwa do 20 maja 2019 r. 

Wnioskowana kwota dofinansowania to 319.727,00 zł. 

Informacje dotyczące pozyskiwania i wykorzystania funduszy pochodzących z innych 

programów – krajowych, rządowych. Dotacja z budżetu Województwa Wielkopolskiego na 

budowę dróg dojazdowych do gruntów rolnych. 2014 rok – droga śródpolna Kąkolewo                     

– Dobramyśl (przedłużenie ul. Jabłonkowej do Dobramyśli) Uzyskane dofinansowanie                    
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– zadanie rozliczone: 107.500,00 zł. 2015 rok - droga śródpolna do Adamowa. Uzyskane 

dofinansowanie – zadanie rozliczone: 125.000,00 zł. 2016 rok - droga śródpolna Kąkolewo               

– Łoniewo (ulica Wierzbowa, część ulicy Bocznej i cały odcinek drogi śródpolnej do 

Łoniewa do wysokości posesji nr 20c), ul. Gruszkowa w Kąkolewie (koniec asfaltu do 

wysokości oczyszczalni Malpol-u), droga śródpolna w Miąskowie (od posesji nr 8 do drogi 

powiatowej Bojanice – Teklimyśl), droga śródpolna w Wolkowie (od drogi powiatowej 

Osieczna – Wolkowo do posesji nr 19). Uzyskane dofinansowanie – zadanie rozliczone: 

102.500,00 zł. 2017 rok - ul. Południowa w Kąkolewie. Uzyskane dofinansowanie – zadanie 

rozliczone: 93.750,00 zł. 2018 rok - ul. Morelowa w Kąkolewie. Uzyskane dofinansowanie                 

– zadanie rozliczone: 69.375,00 zł. 2019 rok - droga śródpolna w Grodzisku (od 

skrzyżowania z drogą prowadzącą do Przedszkola do posesji nr 50a), droga śródpolna                    

w Wojnowicach (przedłużenie ul. Polnej od oczyszczalni ścieków do wysokości posesji                 

nr 20), droga śródpolna w Świerczynie (od ulicy Rumiankowej do wysokości posesji nr 22). 

Uzyskane dofinansowanie – zadanie przed realizacją: 120.000,00 zł (oczekujemy na 

podpisanie umowy). Fundusz Dróg Samorządowych - 2019 rok.  Zostały złożone wnioski na 

3 drogi: przebudowa drogi gminnej 712931P w miejscowości Ziemnice - odcinek od drogi 

powiatowej 4783P do skrzyżowania z drogą gminną 712930P. Złożono wniosek – czekamy 

na poprawki. Wnioskowane dofinansowanie: 424.227,00 zł, przebudowa drogi                              

w miejscowości Kąty (Maciejewo) - odcinek od drogi wojewódzkiej nr 432 - Kąty 

(Maciejewo). Złożono wniosek – czekamy na poprawki. Wnioskowane dofinansowanie:                 

717.794,00 zł, przebudowa ulicy Jabłonkowej w miejscowości Kąkolewo - odcinek od drogi 

powiatowej 4790P – Kąkolewo. Złożono wniosek – czekamy na poprawki. Wnioskowane 

dofinansowanie: 756.612,00 zł. Dotacje z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                

i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 2015 r. Nazwa zadania: Opracowanie planu gospodarki 

niskoemisyjnej dla Gminy Osieczna. Na to zadanie otrzymano dofinansowanie                       

w kwocie 5.856,03 zł. 2018 r. Nazwa zadania: Nasadzenia śródpolne na terenie Gminy 

Osieczna. Otrzymano dofinansowanie w kwocie 6.883,96 zł na posadzenie 500 szt. drzew 

lipy drobnolistnej (zakup drzew + palików i taśmy do przytwierdzenia drzew). Nasadzeń we 

własnym zakresie dokonali pszczelarze przy drogach stanowiących własność Gminy                         

w miejscowości Witosław, Miąskowo, Grodzisko i Kąkolewo. 2019 r. Nazwa zadania: 

Poprawa kondycji rodzin pszczelich na terenie Gminy Osieczna. Wnioskowano                                

o dofinansowanie w kwocie  35.164,00 zł na wsparcie pszczelarzy z terenu Gminy Osieczna 

poprzez zakup paszy płynnej dla pszczół oraz leków dla pszczół. Wniosek nie otrzymał 

dofinansowania z uwagi na wyczerpanie się środków – znajduje się na 26 miejscu listy 

rezerwowej. 2018 i 2019 r. Nazwa zadania: Ścieżka edukacyjno–przyrodnicza z wieżą 

obserwacyjno–widokową. Dwukrotnie wnioskowano o przyznanie dofinansowania do 

budowy ścieżki edukacyjno-przyrodniczej wraz z budową wieży obserwacyjno-widokowej               

– zlokalizowanej w miejscu dotychczasowej ,,Jagody”. Jednak zarówno w roku 2018 jak                 

i 2019 takiego dofinansowania nie udało się otrzymać. Na to zadanie będziemy aplikować 

ponownie w latach następnych. Dotacja w ramach rządowego programu ,,Umiem pływać”. 

2018 r. W ramach tego programu 122 uczniów klas I-III (Szkoła Osieczna i Świerczyna) 

wzięło udział w programie nauki pływania na basenie w Kościanie. Dofinansowanie ze strony 

Ministerstwa Sportu i Turystyki wyniosło 21.960,00 zł. Wkład Gminy Osieczna to 18.300,00 

zł. 2019 r. W programie uczestniczy 45 uczniów ze Szkoły Podstawowej w Osiecznej. Zajęcia 

odbywają się na basenie w Kościanie. Dofinansowanie ze strony Ministerstwa Sportu                          

i Turystyki to 8.100,00 zł. Wkład Gminy Osieczna wynosi 7.425,00 zł. Dotacja w ramach 

zwiększenia części oświatowej subwencji ogólnej z 0,4% rezerwy w roku 2015 z tytułu 

wyposażenia gabinetów profilaktyki zdrowotnej i pomocy przedlekarskiej                                

w szkołach/placówkach, które mają zagwarantowane godziny płatne przez NFZ dla 

pielęgniarek lub lekarzy. 2015 r. W ramach dotacji wystąpiono i otrzymano dofinansowanie 
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na doposażenie w sprzęt zabiegowy gabinetów pielęgniarskich zlokalizowanych                                 

w placówkach szkolnych. Dofinansowanie otrzymały wszystkie trzy gabinety pielęgniarskie. 

Kwota dotacji wyniosła 29.904,00 zł. PFRON - ,,Program wyrównywania różnic między 

regionami III”, obszar D – likwidacja barier transportowych. 2017 r. Wnioskowano                             

o dofinansowanie w kwocie 80.000,00 zł na zakup nowego 9 miejscowego ,,mikrobusu” 

przystosowanego do przewozu osób niepełnosprawnych na wózkach inwalidzkich. Wniosek 

nie otrzymał dofinansowania z uwagi na fakt, że Gmina nie jest organizatorem placówki 

zajmującej się rehabilitacją zawodową, leczniczą lub społeczną osób niepełnosprawnych,                        

a tylko takie gminy mogły otrzymać dofinansowanie do zakupu auta. 

Informacja dotycząca pozyskiwania i wykorzystania funduszy unijnych w latach 2014-2020 

stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Informacja dotycząca pozyskiwania i wykorzystania funduszy pochodzących z innych 

programów – krajowych, rządowych stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak: 
Ktoś z Państwa Radnych ma pytania dotyczące przedstawionych informacji? Nie widzę. 

Dziękuję. Jak wynika z informacji z Unii Europejskiej od 2014 roku do dzisiaj pozyskaliśmy 

ponad 20.950.000,00 zł. Ma to duże znaczenie dla naszego budżetu, ponieważ dzięki tym 

środkom mogliśmy zrealizować wiele przedsięwzięć. Tylko się z tego cieszyć. Z pozostałych 

programów również pozyskaliśmy środki, np. na utwardzenie dróg śródpolnych. Zamykam 

ten punkt i przechodzimy do punktu wolne głosy i wnioski.  

Ad. 5. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak: 

Kto z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? Pan Burmistrz. Proszę. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Kilka spraw chciałbym przekazać, które dzieją 

się, zostały rozstrzygnięte albo są w trakcie realizacji. Niektórzy z Państwa o tym, co chcę 

przekazać już słyszeli na posiedzeniu Komisji Oświaty. Pierwsza sprawa dotyczy przetargów, 

które są w trakcie albo wkrótce zostaną zakończone lub rozstrzygnięte. Przetarg na budowę 

świetlicy w Jeziorkach. Najkorzystniejsza oferta brutto wynosi 680.000 zł. Z informacji 

wynika, że otrzymaliśmy dofinansowanie w kwocie 360.000 zł w odniesieniu do kosztorysu. 

Kwota proponowana przez Wykonawcę jest niewiele niższa od kosztorysu, stąd 

dofinansowanie wynikające z umowy kwotowo w podobnej wysokości przełoży się na to, 

które otrzymamy czyli około 340.000 zł. Oferowana kwota to 680.000 zł czyli można 

powiedzieć, że około 50% kosztów tego zadania poniesiemy z bieżących dochodów. 

Ponieważ w budżecie na to zadanie mamy 300.000 zł, na najbliższej sesji poproszę Państwa 

Radnych abyście dofinansowali to zadanie do tej kwoty, która będzie niezbędna, żeby je 

zrealizować. Kwota ta przekroczy 700.000 zł dlatego, że jest jeszcze kwestia przyłączy                       

i inspektora nadzoru. Są to dodatkowe koszty, które oprócz głównego kontraktu zawsze 

występują. Jeżeli będzie pozytywna decyzja Wysokiej Rady to myślę, że w kolejnym dniu po 

sesji czy w najbliższym z możliwych terminów po sesji będę podpisywał umowę z firmą, 

która będzie to zadanie realizować. Jesteśmy w końcowym etapie postępowania 

przetargowego na budowę łącznika sieci kanalizacji sanitarnej od Świerczyny, żeby ścieki od 

Łoniewa poczynając przez Grodzisko do Świerczyny mogły wpływać w takiej ilości, w jakiej 

przewidujemy. Konieczna jest, jak wiecie bo o tym wielokrotnie mówiliśmy, rozbudowa 

łącznie z pierwszą przepompownią zlokalizowaną na parkingu przy letnisku. 

Najkorzystniejsza oferta to około 500.000 zł brutto. Druga oferta w kolejności, jeśli chodzi                    

o wartość przekraczała pierwszą o około 210.000 zł. Wystąpiła duża rozpiętość ofert,                             

w związku z tym poprosiliśmy potencjalnego wykonawcę, kontrahenta o to, żeby wyjaśnił 
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kwestię tzw. rażąco niskiej ceny. Złożył takie wyjaśnienie czekamy na to, aż zdecyduje się 

podpisać umowę. Jak zawsze jest tak, że jeżeli wykonawca zrezygnuje to ponosi 

konsekwencje związane z wadium, które wpłacił ale może odstąpić od realizacji zadania. 

Mając nadzieję, że podpisze umowę to będę mógł Państwu powiedzieć, że około 500.000 zł 

za to zadanie zapłacimy. I trzeci z przetargów, który został zakończony, to postępowanie 

przetargowe zakończyło się unieważnieniem, tj. przetarg na remont budynku CKiB na Placu 

600-lecia w Osiecznej. W tym przypadku zaproponowana najniższa kwota wyniosła około 

850.000 zł. Po analizie odstąpiliśmy od podpisania umowy z wykonawcą najniżej 

wyceniającym swoją ofertę i z tego powodu przetarg został unieważniony.  W jakimś czasie, 

nie umiem odpowiedzieć kiedy, ten przetarg będziemy powtarzać i zobaczymy czy ta wysoka 

kwota utrzyma się czy będzie niższa a może kolejne oferty będą wyższe. Będziemy, o czym 

już mówiłem na pozostałych Komisjach w większym stopniu przeprowadzać kontrole 

poprawności deklaracji podatkowych naszych mieszkańców i firm, które działają na naszym 

terenie. Uważamy, że tego typu kontrole są niezbędne, żebyśmy wszyscy byli przekonani, że 

jak solidarnie otrzymujemy od Gminy świadczenia, nie tylko finansowe czy inne oferty, to też 

solidarnie ponosimy jednakowe koszty funkcjonowania czy ciężary w postaci chociażby 

podatków czy opłat lokalnych. W informacji jest też mowa o tym, że otrzymaliśmy 

dofinansowanie, to znaczy póki co jesteśmy w grupie tych, którzy pozytywnie przeszli ocenę 

formalną i merytoryczną projektu i pomysłu związanego z budową dróg dla rowerów                      

w ramach ograniczenia niskiej emisji. Jest to kwota 6.400.500 zł, którą możemy pozyskać. Po 

podpisaniu umowy będziemy ogłaszać przetarg, zobaczymy jakie będą oferty. Pan Starosta 

już chyba w ubiegłym roku zadeklarował, że tą inwestycję dofinansuje w kwocie około 

600.000 zł. Ja tylko przypomnę, że jest to inwestycja, która będzie przebiegać wzdłuż dróg 

powiatowych więc na drogach, których zarządcą jest Pan Starosta Leszczyński. Wszyscy 

wiemy, że można już, co się dzieje, podłączać się do sieci kanalizacji sanitarnej, mówię                   

o trzech miejscowościach naszej Gminy, tj. Grodzisku, Łoniewie i Świerczynie. Ciągle 

czekamy na wpływ środków na konto naszej Gminy, na ten czas jak rozmawiamy jest to suma 

około 12.000.000 zł, w tym uwzględniam powyżej 600.000 zł, na które mamy umowę, na 

wyposażenie Centrum Kultury i Biblioteki w Osiecznej. Są to środki, na które nasz Samorząd, 

nasza Gmina czeka. Przedwczoraj minął termin składania ofert czy aplikacji na kandydatów 

na dyrektora Zespołu Szkół w Świerczynie. Nikt się nie zgłosił, dlatego z powodu formalnego 

konkurs się nie odbędzie. Czekamy na odpowiedź radcy prawnego Kuratorium Oświaty                 

w Poznaniu czy wobec tego mogę powierzyć pełnienie obowiązków dyrektora poza 

konkursem o czym wiem. Natomiast pytanie, które zadaliśmy Panu radcy dotyczy tego czy 

wobec tej sytuacji, którą mamy można ogłosić kolejny konkurs. Na czas trwania naszej 

Komisji jeszcze odpowiedzi nie otrzymaliśmy. Jak Państwo słyszą z powodu formalnego 

braku kandydatów konkurs nie zostanie przeprowadzony. Kwestia, o której od kilku miesięcy 

mówimy, to jest powołanie spółki komunalnej. Sytuacja zmienia się ponieważ im bardziej 

zapoznajemy się z sytuacją pewne rzeczy okazują się trudniejsze niż na początku. Mamy 

skomplikowaną sytuację naszej Gminy, jeżeli chodzi o zaopatrzenie naszych mieszkańców                    

w wodę. Okazuje się, o czym wiedzieliśmy, że Kąkolewo jest zasilane z ujęcia w Dąbczu 

czyli z Gminy Rydzyna i Frankowo z ujęcia w Garzynie czyli z Gminy Krzemieniewo                      

i chociaż Zakład Usług Wodnych we Wschowie i obie gminy deklarują na dzisiaj daleko 

idącą współpracę, to ja przynajmniej nie mam takiej gwarancji, że na 4, 5 czy 6 lat mamy 

zapewnioną dla tych miejscowości wodę, stąd proponuję abyśmy powołując spółkę odstąpili 

od działalności związanej z zaopatrzeniem w wodę. W akcie założycielskim będzie ten rodzaj 

działalności natomiast spółka przejęłaby tylko gospodarkę ściekową, jeżeli się uda z dniem                      

1 stycznia 2020 roku. Natomiast co do zaopatrzenia w wodę trzeba będzie dyskutować, 

rozmawiać, zastanawiać się, jak znaleźć dobre rozwiązanie. Pewne jest, że aktualnie 

funkcjonujące ujęcia najbliżej największego odbiorcy jakim jest Kąkolewo z tego powodu, że 
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jest to największa miejscowość w naszej Gminie czyli w Łoniewie, Dobramyśli i w Trzebani, 

nie zapewniają takiej dodatkowej ilości wody, która wystarczyłaby, żebyśmy mogli 

powiedzieć: zamykamy zawór między Dąbczem a Kąkolewem i zasilamy Kąkolewo                         

z naszych ujęć czyli z istniejących na terenie naszej Gminy. Jeśli chodzi o Frankowo sytuacja 

moim zdaniem jest łatwiejsza ponieważ liczba mieszkańców jest porównywalna                            

z mieszkańcami Dobramyśli czyli około 120 do 130 osób. Gdybyśmy wykonali kilkaset 

metrów łącznika między ujęciem w Dobramyśli a Frankowem, to możemy szybko i bez 

dodatkowych działań usamodzielnić się, jeśli chodzi o zaopatrzenie w wodę mieszkańców 

Frankowa. W przypadku Kąkolewa nie ma takiej szansy. Obecnie procedujemy z firmą, która 

ma dużą wiedzę na temat potencjalnych możliwych ujęć wody na terenie naszej Gminy. 

Zawrzemy z firmą umowę, z której będzie wynikać, że opracują nam informację, gdzie 

ewentualnie i o jakich zasobów wody możemy się spodziewać. Później będziemy rozmawiać 

co dalej. Pana Brzeskota Prezesa Zakładu Usług Wodnych poinformowałem o tym wierząc, 

że Państwo Radni będą podzielać moje stanowisko. Podsumowując jeszcze raz powiem, że 

nasza Gmina zostaje z gospodarką wodną we Wschowie, natomiast jeżeli chodzi                            

o gospodarkę ściekową to będziemy i jestem co do tego zdeterminowany, tworzyć spółkę                 

z kilku powodów. Spółka będzie mieć większy możliwy zakres działania niż tylko 

obejmujący gospodarkę wodną i ściekową. Dlaczego będzie obejmowała gospodarkę 

ściekową to już wielokrotnie o tym mówiliśmy. Jeśli chodzi o miejscowość Kąty, 

Drzeczkowo, Popowo to jesteśmy w fazie rozpoczęcia procedowania opracowania 

dokumentacji. Jak sytuacja naszej Gminy będzie taka, a wierzymy, że tak będzie, że będziemy 

mogli wykonywać kolejne inwestycje, oczywiście będzie je realizowała spółka, to będą 

robione, bo nasze życie, nasz świat się nie zatrzyma, również w tym obszarze. Natomiast ja, 

może moi czy nasi następcy co zrobią? Jakbym miał dzisiaj odpowiedzieć na pytanie 

dotyczące budowy sieci kanalizacyjnej dla tych miejscowości, w których mieszka stu 

kilkudziesięciu lub siedemdziesięciu ludzi, to nie widzę żadnych szans. Chyba, że nastąpią 

takie czasy w naszej Ojczyźnie, że będą podłączać i finansować tego typu budowy bez 

względu na to czy one w jakikolwiek sposób również ekonomicznie bronią się. Patrząc na 

Dobramyśl, w której mieszka około 130 ludzi, rozrzucona zabudowa, budowanie sieci w tej 

miejscowości w moim przekonaniu i rozumieniu w żaden sposób się nie broni czy nie jest 

zasadne. Kolejny program, który realizujemy, wyniki są indywidualnie różne, dotyczy 

dofinansowania budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. Już o tym rozmawialiśmy, że 

u niektórych z nas nie do końca to dobrze funkcjonuje. Na dzisiaj w Dobramyśli na mojej 

działce funkcjonuje i działa taka oczyszczalnia od 12 lat. Tego typu budowla, jak każda inna 

ma określony czas życia. Jeśli ktoś budowałby przydomową oczyszczalnię i myślałby, że ona 

będzie funkcjonować przez 30 lat, to byłby niepoprawnym optymistą. Są podawane różne 

terminy funkcjonowania, to zależy od wielu czynników przede wszystkim od tego jaki jest 

grunt, jak to zadanie zostało wykonane. Mówię o tym, że dla mieszkańców tych 

najmniejszych miejscowości naszej Gminy budowa przydomowych oczyszczalni wydaje się 

jedyną formą pośredniej troski o środowisko, jednak to nigdy nie będzie tak dobre jak                       

w przypadku sieci.     

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek:  

Odnośnie ujęć wodnych. Jeśliby firma, o której wspomniał Pan Burmistrz, znalazłaby ujęcie 

wody, które gwarantowałoby pozyskiwanie wody dla Kąkolewa, to będziemy budować takie 

ujęcie? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Myślę, że jak upewnimy się, że ujęcie daje takie możliwości, to tak. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek:  

Wtedy bylibyśmy w 100% niezależni. 
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Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Docelowo tak myślę, że my i nasi następcy będą w tym kierunku działać aczkolwiek dobrze 

wiemy, że czasem są nieoczekiwane zwroty akcji, których dzisiaj chyba nikt nie jest w stanie 

przewidzieć ani powiedzieć co będzie za 5, 10 czy 20 lat.   

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek:  

Czy kiedykolwiek w okolicy Kąkolewa były lokalizowane pokłady wody? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

W sprawie Kąkolewa odpowiedź jest taka, że nie ma żadnych szans na ujęcie, które 

spowodowałoby zapewnienie 100% zapotrzebowania. Najbliżej Kąkolewa udokumentowane 

złoże jest położone na działce Pana Boguszewskiego, między lasami jadąc od Łoniewa.                 

Z opracowań firmy wynika, że w tym miejscu jest potencjalna możliwość pobudowania 

takiego ujęcia. Chcę i poproszę ich o przygotowanie raportu. Sytuacja jest taka, że zaczynając 

od tego miejsca poprzez lasy w stronę Karczmy Borowej na terenie naszej Gminy są 

pobudowane studnie, ujęcia zapasowe dla miasta Leszna. Przy czym ja nie sądzę, żebyśmy 

mieli szanse, żeby się włączyć do nich. Jednak na dzisiaj, tak jak Państwu powiedziałem, na 

najbliższą przyszłość zamierzam podpisać umowę z firmą, która ma duże doświadczenie i już 

wielokrotnie działała w naszym regionie na przygotowanie  opracowań w kwestii pokładów 

wody.    

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Czy ujęcie w Łoniewie nie ma takiego zasobu wody, żeby można było je rozbudować? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Z mojej wiedzy, z rozmowy z firmą, na którą się powołuję już kolejny raz wynika, że 

Łoniewo nie dostarczy takiej ilości wody, która zabezpieczyłaby potrzeby Kąkolewa. Powiem  

więcej, ujęcia w Dobramyśli i Łoniewie też nie spełnią naszych oczekiwań. To było pierwsze 

pytanie, które należało zadać. Żeby to było takie proste, że na przykład należy wykonać 

kolejny odwiert, żeby powstała kolejna studnia. Tam występują ograniczenia technologiczne, 

jeżeli chodzi o to, ile średnio dobowo  można wydobywać wody. Taka była odpowiedź firmy, 

że te dwa ujęcia nie zaspokoją potrzeb Kąkolewa. Z ujęcia w Łoniewie już tłoczymy wodę do 

Kąkolewa, około 1/3 zapotrzebowania tej miejscowości zaopatruje to ujęcie. Natomiast 

potrzeba jeszcze wody dla tych 2/3. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak:  

W Kąkolewie największym odbiorcą wody jest firma Mal-pol, około 14 m3 na godzinę. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Na to zagadnienie trzeba patrzeć całościowo. W ubiegłym roku, z tego co mi przedstawiono, 

jeśli chodzi o Kąkolewo było zapotrzebowanie rzędu 120.000 m3. My w żadnej miejscowości 

naszej Gminy nie możemy bazować na tym co było wczoraj, tylko musimy myśleć o 

przyszłości. Wiemy, że niektóre miejscowości rozbudowują się bardziej i w ten sposób 

zwiększa się zapotrzebowanie czy zużycie wody, inne rozwijają się w mniejszym stopniu, tak 

to się dzieje w naszej Gminie.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek:  

Może nie 100 ale 90% mieszkańców na pewno korzysta z wodociągu. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

To są pojedyncze przypadki, że ktoś nie korzysta z sieci. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek:  

Jeśli ktoś ma swoją studnię. W Kąkolewie właścicielem jest Gmina czy spółki wodne? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Zakład Usług Wodnych we Wschowie jest dzierżawcą ujęć sieci, natomiast właścicielami są 

samorządy.  
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Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek:  

I równie dobrze samorządy mogą rozwiązać umowę z Zakładem we Wschowie. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Z decyzji samorządów powstał Związek Międzygminny. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek:  

Czyli Wschowa dopóki ma umowę to powinna nam w 100% zapewnić wodę. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Takiego scenariusza, o którym mówi Pan Radny nie można wykluczyć, że nastąpią tego typu 

zmiany. Jednak nie wyobrażam sobie, żeby ktokolwiek mógł pozwolić sobie na sytuację, że 

informuje kogoś telefonicznie, że za miesiąc odcina mu dostęp do wody. Nie może być takiej  

sytuacji, pomijając już ekonomię, moim zdaniem jest to społecznie nie do przyjęcia. 

Przygotowanie się na to, żeby samodzielnie jako Gmina zapewniać mieszkańcom tego typu 

media myślę, że jest potrzebą chwili.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek:  

Czyli dopóki nie znajdziemy nowego ujęcia wody w naszej Gminie, to spółka nie przejmie 

zadań z zakresu zaopatrzenia mieszkańców w wodę. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Ja jestem za tym, żebyśmy nie wchodzili w ten zakres i powiadomiłem Pana Prezesa, że                   

z zadaniami obejmującymi gospodarkę wodą zostajemy w Związku Międzygminnym.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak:  

Nie ma żadnej gwarancji, że Rydzyna będzie zawsze dostarczać nam wodę, tak jak Pan 

Burmistrz mówi, za pół roku możemy otrzymać pismo, że sami jej potrzebują. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

W Związku są takie sytuacje, na przykład Święciechowa, jeżeli chodzi o wodę to korzysta                

z usług Związku a gospodarkę ściekową prowadzi im MPWiK, spółka leszczyńska. Lipno 

gospodarkę wodną i ściekową ma w MPWiK-u czyli Lipna nie ma w Związku we Wschowie. 

Rydzyna obydwa rodzaje gospodarki ma w Związku. Krzywiń po wybudowaniu oczyszczalni 

i sieci kanalizacyjnej w samym Krzywiniu samodzielnie prowadzi gospodarkę ściekową. 

Wijewo samodzielnie gospodaruje ściekami czyli zajmuje się tym spółka komunalna                     

a z wody korzysta ze Związku. Jak widać rozwiązania są różne a każdy samorząd podejmuje 

takie czy inne decyzje. Na gospodarowaniu wodą można i Związek Międzygminny zarabia. 

Nie zawsze to co byśmy chcieli jest zawsze tu i teraz możliwe.     

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak:  

Czy ta firma, jeżeli znalazłaby złoże, które wystarczyłoby na zapewnienie potrzebnej ilości 

wody opracuje kosztorys pobudowania stacji uzdatniania? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

To jest inny obszar działania. Trzeba wówczas wejść w kontakt z kolejną firmą, która wykona 

odwierty, dokona analizy, znajdzie wodę, powie ile dobowo można jej pobierać o takiej 

jakości i wtedy trzeba ogłosić kolejny przetarg związany z wyłonieniem wykonawcy budowy 

ujęcia. Kąkolewo zasilane jest z Dąbcza. W międzyczasie wykonaliśmy łącznik między 

ujęciem w Łoniewie a Kąkolewem. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek:  

Rozumiem, że nie ma różnicy w opłatach czy korzysta się z ujęcia w Dąbczu czy w Łoniewie.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Obowiązuje jedna cena. Jak Państwo wiedzą przekazujemy spore pieniądze, żeby 

dofinansować gospodarowanie ściekami. Myślę, że jak nie później to prędzej Samorząd 

będzie musiał podjąć decyzję, żeby to dofinansowanie umniejszyć, pieniądze można 

wydawać na wiele różnych obszarów i każdy kto o nie wnioskuje ma na swój sposób rację, to 
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jest kwestia decyzji, które podejmujemy. Nie mówię tego, żeby budzić strach wśród 

mieszkańców Łoniewa, Grodziska czy Świerczyn, tylko mówię uczciwie, że system dopłat, 

moim zdaniem, powinien działać malejąco. Wszyscy wiemy, że w życiu jest tak, że za 

wszystko musimy płacić, za każde dobro, które otrzymujemy trzeba płacić.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak:  

Firmie, która wywozi nieczystości trzeba płacić około 16 zł za m3, a w przypadku sieci woda 

plus ścieki to koszt około 9 zł. Nawet jakby opłaty wzrosły o dwa złote czy trzy to i tak 

będzie taniej o około 8 zł za metr.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Na przykład Gmina Wijewo ma stawkę 9,90 zł netto za m3 zrzucanych ścieków. Ja nie 

twierdzę, że u nas będę proponował taką taryfę. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek:  

Za wywóz ścieków jest koszt 50 zł? 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak:  

Tak, to jest koszt 50 zł za wywóz ścieków.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek:  

Jak będzie mniej klientów, to na przykład jak przyjedzie do Ziemnic i będzie woził dwom czy 

trzem osobom to da odpowiednią stawkę. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

To do końca też tak nie jest, bo jak zastosuje dużą stawkę, to przyjedzie ktoś, kto wykona 

taniej tę usługę. W stawkach jest zawsze pewna granica bo inaczej klient może zrezygnować  

z usług firmy. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak:  

Jest coraz mniej odbiorców tego typu usług. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Sebastian Łagoda: 

Czy kwota podłączenia do kanalizacji to nadal 2.300 zł czy coś się w tej kwestii zmieniło? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Po pierwsze nigdy nie było 2.300 zł tylko mniej. Sytuacja jest taka, że obowiązuje uchwała 

naszej Rady o opłacie adiacenckiej. Opłata jest wyliczana na końcu bo wynika z operatu 

biegłego, w którym stwierdzany jest wzrost wartości nieruchomości. W przypadku Kąkolewa, 

bo ostatnio takie działania miały miejsce w tej miejscowości to była najczęściej kwota 2.100 

zł z możliwością rozłożenia płatności na 10 lat. Po oddaniu inwestycji do eksploatacji 

zaczyna biec okres, od kiedy organ wykonawczy w ciągu 3 lat wydaje decyzję o naliczeniu tej 

opłaty. Nic się w tej kwestii nie zmieniło. Ja nie wiem czy w przypadku Łoniewa, Grodziska 

czy Świerczyny będą to wyceny, których wynikiem będzie kwota 2.100 zł. Jakbym dzisiaj 

miał powiedzieć, to ta kwota będzie raczej niższa ponieważ wynika z pewnej atrakcyjności 

naszych nieruchomości w zależności od tego, w której miejscowości się znajdujemy. Dlatego 

jak mieszkańcy pytają, to proszę uspokajać, że jest około 3 lat na to, żebym zdecydował się 

na naliczenie opłaty, a gdy ta procedura przebiegnie i właściciel otrzyma decyzję o płaceniu, 

to zawsze każdy z mieszkańców jeżeli stwierdzi, że chce rozłożyć opłatę na raty to istnieje 

taka możliwość. Nikomu nie odmówiliśmy takiej możliwości a maksymalny czas płacenia tej 

opłaty to 10 lat. Jeśli ktoś stwierdził, że zapłaci całą należność od razu, to była jego decyzja.         

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Sebastian Łagoda: 

W Świerczynie mieszkańcy mówią, że będą zwolnieni z jakichkolwiek opłat, także                        

w Grodzisku, itd. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

W Kąkolewie też były takie głosy a mieszkańcy płacili. 
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Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Sebastian Łagoda: 

Mówią tak, że mieszkańcy Kąkolewa będą mieli oddane pieniądze także Osiecznej. Ja mówię, 

że nic o tym nie słyszałem i nic nie wiem na ten temat. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Gdyby doszło do sytuacji takiej, że na wniosek na przykład Burmistrza, Rada Miejska Gminy 

Osieczna zmieni uchwałę i wycofa obowiązek naliczania opłaty adiacenckiej za wzrost 

wartości nieruchomości z tytułu nowego przyłącza czy możliwości budowanej sieci, to od 

tego momentu można mówić o tym o czym Pan Radny mówi. Do momentu, gdy nie ma 

zmiany uchwały obowiązuje ta, która jest a ona daje tę nie tylko możliwość ale i obowiązek 

wydawania decyzji i pobierania opłat. Gdyby nawet nastąpiła zmiana uchwały, to ona nie 

może mieć takiego skutku, że mieszkańcy Kąkolewa czy Osiecznej otrzymają zwrot opłaty 

adiacenckiej.   

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Osieczna płaciła 1.800 zł.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak, bo to było kilkanaście lat temu. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Zgadza się. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Sebastian Łagoda: 

Ludziom jest to trudno wytłumaczyć.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Radny, ja doskonale to wiem bo próbowałem mieszkańcom to wytłumaczyć.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Ale wytłumaczyliśmy mieszkańcom choć było wiele takich głosów, że nie powinni płacić. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Sebastian Łagoda: 

Mieszkańcy ciągle powtarzają, że skoro Gmina Krzemieniewo nie płaciła, to z jakiej racji my 

mamy płacić. To jest podstawowy tekst, który bez przerwy słyszę: mieszkasz w Gminie 

Osieczna i jesteś Radnym, tamta Gmina nie płaciła więc my też nie będziemy płacić.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek:  

Nikt nie lubi płacić.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Kilka lat temu była taka jedna gmina w Polsce, gdzie wyzerowali podatki i opłaty lokalne. Na 

2478 gmin w Polsce w jednej gminie mieszkający nie płacili w ogóle podatków lokalnych, to 

znaczy, że te pozostałe gminy też miały wyzerować swoje podatki? A wiecie dlaczego znieśli 

podatki? Bo mają olbrzymie złoża gazów i odpis od wydobytego paliwa jest tak wysoki, że są 

bardzo bogaci. Każdy samorząd funkcjonuje w innych realiach. Co mam powiedzieć, że my 

póki co jako jedyna Gmina uchwaliliśmy 1.000 zł dla seniorów, w tym roku wyasygnujemy 

około 350.000 zł. Ja proszę Was o to, żebyście oprócz czytania strony wydatkowej budżetu 

spojrzeli też na stronę dochodową, bo jak nie ma dochodów, to nie ma wydatków. To jest 

uproszczenie, bo to jest daleko bardziej skomplikowany organizm, jeżeli chodzi o nasze 

budżetowanie, mówię o samorządzie Gminy Osieczna. Natomiast tak to jest, że sąsiedzi 

często różnią się decyzjami i sposobem gospodarowania.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Czyli póki co opłata adiacencka obowiązuje.    

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Jak będę miał pomysł, żeby znieść, zlikwidować opłatę adiacencką, to wystąpię do Państwa 

Radnych o podjęcie takiej uchwały.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Każde gospodarstwo czy każde przyłącze będzie indywidualnie rozliczane, wartość danego 

gospodarstwa będzie obliczana. 
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Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Może być tak, że jedno gospodarstwo będzie miało opłatę 1.900 zł, drugie 1.950 zł. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Sebastian Łagoda: 

Jakby na to nie patrzeć wartość nieruchomości wzrosła. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Chociażby miasto Leszno w swojej uchwale o tego typu opłatach ma zawarte inwestycje 

drogowe czyli, jeżeli w mieście kupisz działkę przy drodze niezabudowanej za jakiś czas 

pobudują, utwardzą drogę, to otrzymasz naliczoną opłatę adiacencką. W naszym samorządzie 

dotyczy to tylko i aż gospodarki ściekowej. Natomiast Krzemieniewo, z tego co słyszę, póki 

co nie ma żadnego obszaru objętego taką opłatą. Na przykładzie tych trzech gmin, 

samorządów chcę pokazać, że co gmina to inne rozstrzygnięcia i rozwiązania.    

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Najgorszy był pierwszy moment przełamania a później ludzie nie płacili opłaty w ratach tylko 

jednorazowo. Wszyscy się przekonali do wygody.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

W przypadku rat dochodzi symboliczny wskaźnik procentowy, żeby zachować wartość 

złotówki przez 10 lat, generalnie rata nie przekracza 20 zł na miesiąc.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Nikt nie chce chętnie płacić. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Też tak jest, że czasem coś się zmienia. Nic nie jest constans coś co funkcjonowało 10 lat 

temu może ulec zmianie, pojawić się albo przestać funkcjonować. Na dzisiaj, tak jak 

słyszycie nie ma pomysłu, co będzie w przyszłości, zobaczymy.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Nikogo nie zmuszamy do podłączenia, przyłączyć się do sieci może kto chce. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

To jest obowiązek.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Do przyłączenia się do sieci? 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Sebastian Łagoda: 

W jakim czasie trzeba się podłączyć? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Szanowni Państwo, to jest ważna sprawa bo Pan Radny Skrzypek powiedział, że nikt nikogo 

nie zmusza do przyłączania się do sieci. Jest obowiązek przyłączenia się do biegnącej obok 

naszej posesji sieci kanalizacji sanitarnej. Sprawa jest nagląca bo musimy złożyć do Urzędu 

Marszałkowskiego informację, z której będzie wynikać, ile osób w określonym czasie 

podłączyło się do sieci. Im szybciej mieszkańcy się podłączą tym lepiej bo inaczej będziemy 

obligować do tego, żeby się przyłączyli. Jak będziecie Państwo z kimkolwiek rozmawiać, kto 

ewentualnie powie: ja mam problem rozwiązany, to proszę powiedzieć, że to do końca nie 

jest tak. Bardzo nam zależy na tym i póki co apelujemy i prosimy, żeby jak najszybciej się               

w jak największej liczbie przyłączyć bo to jest ważne dla Gminy. Opieszałość czy 

zaniechanie w tym obszarze może grozić brakiem dotacji.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Sebastian Łagoda: 

Jaki jest termin podłączenia się do sieci? 
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Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Na dzisiaj jest to czas do końca tego roku ale to jest na dzisiaj, a co będzie za miesiąc czy za 

dwa tego nie wiemy. Liczę na Państwa, że w ten sposób będziecie informować i rozmawiać                                 

z mieszkańcami. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Sebastian Łagoda: 

Większość ludzi mówi, że teraz na ogródku mają posiane i nie chcą tego niszczyć, podłączą 

się jesienią.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Ludzie myśleli, że będzie tylko koszt przyłączenia do gulika.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Mówi Pan o opłacie adiacenckiej? Ja mówiłem o tym na spotkaniach.   

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Większość ludzi myślała, że opłaty zakończą się na kosztach przyłączenia posesji do gulika.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

To znaczy, że nie byli na moich spotkaniach z mieszkańcami, bo od zawsze o tym mówiłem. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Ile wynosi koszt podłączenia posesji do sieci? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Wszystko zależy od tego, jakim sposobem to wykonujemy. Jest to kilkaset złotych albo około 

2.000 zł, jeśli zlecamy firmie. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Do przyłącza wodnego też się podłączamy na własny koszt. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak:  

Czy ktoś z Państwa ma jeszcze jakieś zapytania? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam punkt 5.  

Ad. 6. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak:  

Otwieram punkt 6 zakończenie obrad. Dziękuję Panu Burmistrzowi, Państwu Radnym za 

przybycie i udział w posiedzeniu. Zamykam obrady Komisji. 
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